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          PID: 372705 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu HAMU (dále jen AS HAMU) ze dne 19. 11. 2019 

 

Přítomni: O. Urban, L. Čepický, F. Malý, M. D. Nguyenová, M. Pěruška, 
(bez titulů) M. Rataj, N. Zárubová – Pfeffermannová, L. Klánský, I. Kahánek,  
 
Omluveni:  J. Bartoš, A. Halaš, M. Kozák, J. Mach 
(bez titulů) 
 
Pozvaní hosté:  Milada Šípková, Ivan Klánský 
(bez titulů) 
 
Další hosté:  Lukáš Prokop, Michaela Mochnáčová, Lucie Langerová, Irvin Venyš 
(bez titulů) 
 
Tajemnice/:  Jitka Komrsová 
zapisovatel 
 
Program: 
 
1) Schválení navrženého programu 
  
2) Schválení zápisu z minulého zasedání 
 
3) Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu do všech studijních oborů HAMU pro akademický rok 2020/2021 
  
4) Rozdělení si rolí zpravodajů při projednávání akreditačních spisů  
 
5) Nominace zástupců HAMU do vznikajícího Environmentálního panelu AMU 
6) Různé a dotazy hostů  
 
 
 
 

 
Zasedání bylo zahájeno ve 14:00 hodin. Předseda AS HAMU O. Urban konstatoval, že je přítomno 9 z 
celkového počtu 13 senátorů, tudíž je senát usnášeníschopný. 
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1) Schválení programu jednání 
O. Urban seznámil AS HAMU s programem jednání. Dále umožnil AS HAMU předložit pozměňovací 
návrhy k programu. L. Klánský navrhl doplnění jednoho bodu a v důsledku toho projednávat body 
v jiném pořadí, konkrétně takto: 
2) Schválení zápisu z minulého zasedání 
3) Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 

programu do všech studijních oborů HAMU pro akademický rok 2020/2021 
4)   Informace o vzdání se členství v AS HAMU  
5) Rozdělení si rolí zpravodajů při projednávání akreditačních spisů 
6) Nominace zástupců HAMU do vznikajícího Environmentálního panelu AMU 
7) Různé a dotazy hostů 
 
Hlasování: Souhlasíte s návrhem změny programu?  
PRO: 9   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: Program v nově navržené podobě byl schválen. 
 
 
2) Schválení zápisu z minulého zasedání 
O. Urban upřesnil, že zápis z minulého zasedání AS HAMU byl jím odsouhlasen a rozeslán senátu 
k připomínkování. Této možnosti využil M. Rataj. K tomuto doplnění proběhla diskuze, do které se 
zapojili O. Urban, M. Rataj a N. Zárubová. Následovalo hlasování o doplněné podobě zápisu. 
Hlasování: 
PRO: 9   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: Zápis byl schválen. 
 
 
3) Projednání a schválení podmínek přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 
programu do všech studijních oborů HAMU pro akademický rok 2020/2021 v českém a anglickém 
jazyce 
Předseda O. Urban přivítal hosta I Klánského, děkana fakulty a zahájil rozpravu. Nejprve uvedl, že 
tento bod navazuje na stejný bod, který byl předmětem minulého jednání senátu. Dále předal slovo I. 
Klánskému. Ten upřesnil, že jsou senátu předloženy vyhlášky děkana, které ošetřují podmínky 
přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního programu do všech studijních oborů a 
programů uskutečňovaných na HAMU pro akademický rok 2020/2021 v českém a anglickém jazyce. 
Informoval, že na rozdíl od přijímacího řízení do bakalářského studijního programu jsou v anglickém 
jazyce otevřeny téměř všechny studijní obory. Dále upřesnil, že došlo k revizi podmínek přij. řízení do 
studijního oboru Komorní hra a podmínky jsou v pořádku. Do diskuze k této věci se zapojili I. 
Kahánek, F. Malý, I. Klánský, M. Rataj. Dále senát diskutoval o tom, zda se v případě nové 
připravované akreditace bude pomýšlet na nové hudební formace v oboru Komorní hra. I. Klánský 
odpověděl, že ještě budou na fakultě probíhat diskuze o tom, jak by měl obor komorní hra vypadat, 
včetně toho, zda neuvažovat o studiu oboru Komorní hra již v bakalářském studiu. Dále se M. D. 
Nguyenová dotázala na podmínky přij. řízení u oboru Dirigování, na možnost udělení tzv. dispenzu. 
Proběhla diskuze, v jejímž rámci I. Klánský objasnil toto právo zkušební komise. M. Rataj se znovu 
vrátil k podmínkám přij. řízení u oboru Komorní hra. O. Urban v návaznosti požádal JUDr. M. 
Šípkovou o právní názor. Ta v kostce vysvětlila, že se v případě navazujícího magisterského studia 
jedná o návaznost z hlediska věcného naplnění studijního oboru, nejde tu o naprosto shodné 
pojmenování oboru. Do diskuze, v níž zazněl také návrh na upravení podmínek pro více možností 
(jiné nástroje, jiné formace atd.) v oboru Komorní hra se zapojili I. Kahánek, M. Rataj, M. D. 
Nguyenová, I. Klánský, M. Pěruška, L. Klánský, N. Zárubová.  
M. D. Nguyenová otevřela diskuzi nad požadavkem jazykové vybavenosti uchazečů. Vyjádřila názor, 
že zmírnění podmínek na B1 z B2 (oproti minulému roku) není pro uchazeče o studium pro budoucí 
akademický rok férové. Do diskuze se zapojili I. Klánský, M. Rataj, O. Urban, F. Malý. Závěr diskuze byl 
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ten, že podmínky přij. řízení bude senát schvalovat každý rok a tedy je možné podmínky pro každý 
akademický rok připomínkovat, upravovat atp. 
M. Rataj požádal děkana I. Klánského o vysvětlení a popsání procesního postupu u udělování tzv. 
výjimky. Svůj dotaz odůvodnil tvrzením, že v minulých letech došlo k odmítnutí uchazeče o studium 
přímo studijním oddělením a tedy znemožněním vykonání přijímací zkoušky. Děkan následně vysvětlil 
postup při udělování tzv. výjimky a zaručil se, že každá přihláška o studium bude řádně zařazena do 
procesu přijímacího řízení, ve sporném případě bude tato přihláška pečlivě prostudována studijním 
proděkanem a děkanem. Dále upřesnil, že přijímací řízení je zahájeno doručením přihlášky, včetně 
povinných příloh, na podatelnu AMU. Pokud následně studijní oddělení fakulty vyhodnotí, že 
přihláška nesplňuje všechny náležitosti (součást podmínek přijímacího řízení), konzultuje situaci se 
studijním proděkanem. Pokud i přes výzvu k doplnění není následně možné konstatovat, že přihláška 
obsahuje všechny potřebné náležitosti, je takovému uchazeči písemně zasláno rozhodnutí o 
zastavení přijímacího řízení se zdůvodněním, že nebyly splněny podmínky přijímacího řízení. 
Předseda O. Urban ukončil rozpravu a vyzval k hlasování. 
Hlasování: Souhlasíte s předloženými podmínkami přijímacího řízení do navazujícího magisterského 
studijního programu do všech studijních oborů HAMU pro akademický rok 2020/2021 v českém a 
anglickém jazyce? 
PRO: 9   PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Usnesení: AS HAMU schválil podmínky přijímacího řízení do navazujícího magisterského studijního 
programu do všech studijních oborů a programů HAMU pro akademický rok 2020/2021 v českém a 
anglickém jazyce. Dále AS HAMU žádá studijní oddělení HAMU, aby v případě sporné, nestandardní či 
jinak diskutabilní přijaté přihlášky k přijímacím zkouškám bezodkladně konzultovali se studijním 
proděkanem nebo děkanem. 
 
 
4) Informace o vzdání se členství v AS HAMU 
L. Klánský informoval AS HAMU o skutečnosti, že vzhledem ke svému velkému pracovnímu vytížení, 
díky němuž se potýká s nedostatkem času, se s platností k dnešnímu dni vzdává členství v AS HAMU a 
zároveň tím také rezignuje na post místopředsedy AS HAMU. Předseda O. Urban jen upřesnil, že toto 
vzdání se mu bylo doručeno i v písemné podobě. Dále O. Urban poděkoval L. Klánskému za jeho 
působení ve funkci studentského senátora a místopředsedy a popřál mu do další práce hodně 
úspěchů a zdaru.  
 
 
Před projednáním dalších bodů opustil jednání senátu L. Klánský, čímž se počet přítomných členů AS 
HAMU snížil na 8 osob. 
 
 
5) Rozdělení si rolí zpravodajů při projednávání akreditačních spisů  
Předseda O. Urban upřesnil, že senát se na svém posledním jednání dohodl na tom, že si senátorky a 
senátoři mezi sebe rozdělí role tzv. zpravodajů při projednávání akreditačních spisů, což bude 
souviset s podáváním žádostí o nové akreditace, dle kterých bych měla fakulta začít učit od 
akademického roku 2022/2023. Díky časovému tlaku však nebylo možné tento bod projednat a proto 
se tento bod přesouvá na program nějakého dalšího zasedání AS HAMU. M. D. Nguyenová správně 
upozornila, že na podzim příštího roku 2020 budou probíhat volby do AS HAMU, a je tedy otázkou, 
zda rozdělení si úloh zpravodajů je v tuto chvíli relevantní. 
 

6) Nominace zástupců HAMU do vznikajícího Environmentálního panelu AMU 
Předseda O. Urban informoval, že na svém zasedání dne 16. 10. 2019 přijal AS AMU usnesení o 
zřízení Environmentálního panelu AMU v následujícím znění: 
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Akademický senát AMU považuje otázku environmentální udržitelnosti za klíčový problém, se kterým 
se bude škola muset v budoucnu vyrovnávat. Doporučuje, aby byly stávající praxe zhodnoceny a 
revidovány z hlediska dopadu na globální životní prostředí, a aby byla prioritně přijata opatření, která 
budou perspektivně dopady AMU jako instituce na životní prostředí minimalizovat a to i za cenu 
jejich finanční náročnosti. AS AMU považuje řešení této agendy za klíčové i proto, že AMU jako 
vzdělávací instituce nepřímo ovlivňuje budoucí podoby environmentální politiky prostřednictvím 
svého pedagogického působení. 
Za tímto účelem AS AMU navrhuje vytvoření Environmentálního panelu AMU jako poradní platformy 
AS AMU a rektora AMU. Navrhuje, aby tato platforma byla sedmičlenná a byly v ní rovnou měrou 
zastoupeny fakulty AMU tak, že každá z fakult bude zastoupena jedním akademickým pracovníkem a 
jedním studentem. AS AMU dále navrhuje, aby členy za jednotlivé fakulty environmentálního panelu 
nominovaly senáty ve shodě s děkany příslušných fakult. Dalším členem bude externí odborník na 
environmentální problematiku navržený rektorem AMU. Zároveň doporučuje, aby tato platforma 
předkládala senátu AMU a rektorovi AMU hodnocení stávajících postupů a návrhy opatření dvakrát 
za akademický rok. 
Dále O. Urban tlumočil žádost kancléřky AMU o nominaci jednoho zástupce z řad akademických 
pracovníků a jednoho zástupce z řad studentů fakulty do nově vznikajícího Environmentálního panelu 
AMU. Jména zástupců je třeba zaslat na rektorát nejpozději do 15. 12. 2019.  
Děkan I. Klánský navrhl jako zástupce z řad studentů MgA. Matouše Pěrušku. K tomu proběhla 
diskuze, v jejímž rámci M. Mochnáčová navrhla, aby se touto informací obeslali všichni studenti s tím, 
že se jistě najde někdo, kdo se ve svém zájmu a volném času environmentální otázkou obecně 
zabývá.  
Usnesení: Do prosincového jednání AS HAMU vzejde od vedení fakulty návrh na oba zástupce a na 
prosincovém zasedání AS HAMU proběhne konečná nominace.   
 
 
7) Různé a dotazy hostů 
 - příští zasedání Akademického senátu HAMU proběhne v prosinci, přesný termín bude určen podle 
časových možností jednotlivých senátorů tak, aby byl senát usnášeníschopný,  
- M. Rataj se dotázal, co brání tomu, aby se v Cafe HAMU platilo platebními kartami. N. Zárubová 
přislíbila zjištění situace a následné předání získaných informací AS HAMU.  
 
Zasedání AS HAMU bylo ukončeno ve 15:30hod. 
 
 
Zapsala: J. Komrsová    Za správnost: O. Urban, předseda AS HAMU 


